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Protokół Nr XXXIX/2022 

z sesji Rady Gminy Kamiennik 

odbytej w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Kamienniku 

w dniu 21 grudnia 2022 r. w godzinach od 907 do 1057 

 

ad. 1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik i stwierdzenie prawomocności 

obrad. 

Sesję otworzył i jej obradom przewodniczył Pan Henryk Kliś – Przewodniczący Rady Gminy 

Kamiennik. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych, czyli 86,6% ustawowego składu rady 

- obrady są prawomocne. Przywitał przybyłych na sesję radnych, Pana Wójta, Panią Sekretarz, 

radcę prawnego oraz sołtysów.  

 

ad. 2. Przedstawienie porządku obrad XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik. 

1. Otwarcie XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik. 

3. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych, które wpłynęły do biura rady  

w okresie międzysesyjnym. 

6. Przyjęcie lub odrzucenie wniosków komisji stałych (zgodnie z § 22 pkt. 4 Statutu Gminy 

Kamiennik). 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2023-2025. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Kamiennik. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Kamiennik. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują rodziny 
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wielodzietne, o których mowa w ustawie z dnia 5 grudnia 2014 r. o Karcie Dużej Rodziny 

(tj. Dz.U. z 2020 r., poz.1348). 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki 

Projekt Municypalny Nysa SIM spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków 

Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów  

w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Kamiennik. 

21. Zamknięcie obrad XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik.   

 

Ponieważ nie było uwag do porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 

głosowanie zatwierdzenie porządku XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik: 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik  

Wyniki imienne: 

ZA (13): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Stanisław Pieniakowski, Małgorzata Pietroczuk, Andrzej 

Ochociński, Zdzisław Ficoń, Joanna Rutkowska, Tomasz Łoziński, Henryk Kliś, Krzysztof 

Tkacz, Agnieszka Tęcza, Bogumił Wąs, Grażyna Berini, Jan Miske 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2): 

Gabriela Bardak, Mariusz Kuś 

W wyniku głosowania porządek obrad XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik został przyjęty. 

 

ad. 3. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Nastąpiła zmiana kworum – ilość radnych obecnych na sali obrad: 14, do sesji dołączył radny 

Mariusz Kuś. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że praca jego polegała głównie na pracach 

biurowych, podpisywaniu uchwał i innych dokumentów. Jest do dyspozycji mieszkańców 

gminy w każdą środę w biurze rady. W okresie międzysesyjnym zwołane zostały dwie komisje 
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zgodnie z ich programem działalności to jest 25 listopada Komisja Edukacji, Kultury, Zdrowia 

i Pomocy Społecznej tematem były sprawy sportu w gminie, 14 grudnia odbyło się posiedzenie 

Komisji Rewizyjnej i tu było sprawdzenie wydatków finansowych Gminnego Ośrodka Kultury. 

Przewodniczący uczestniczył również w sesji rady powiatu. Nie było pytań. 

 

ad. 4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Wójt zwrócił uwagę na następujące zagadnienia: 

- skończyliśmy remont kuchni w świetlicy w Wilamowicach w tej chwili realizujemy 

rozliczenie tej inwestycji, 

- rozpoczęliśmy remont dachu w Ogonowie na budynku gminnym, robi to firma nasza lokalna 

z Wilemowic, myślę, że to w tym roku skończą i rozliczymy, 

 - kończymy dokumentację techniczną na remont dróg gminnych w Kłodoboku, mamy tu 

problemy, bo zmieniły się przepisy, powiedzmy polskie normy ze względu na to, że jesteśmy 

w Unii, mamy też problem z nadleśnictwem, bo nadleśnictwo nie wyraziło zgody na zajęcie 

tam paru metrów i musimy to przeprojektowywać, ale myślę, że zdążymy, żeby wniosek 

złożyć, 

- nie udało nam się wybudować świetlicy w Białowieży z różnych względów, odbyły się dwa 

przetargi, obydwa w sumie nie doszły do skutku raz, że firmy, które przystąpiły do przetargu 

podniosły tak ceny wysoko, że nie mieliśmy zaplanowane w budżecie, musieliśmy przetarg 

powtórzyć, przy powtórce żadna firma się nie zgłosiła, ale obiecaliśmy, musimy to zrobić,  

w przyszłym roku mamy to w planie, 

- wczoraj napomknąłem, że prowadzę rozmowy na temat zakupu mieszkania  

72 m w Lipnikach, myślę, że to w styczniu zrealizujemy, 

- komunalce wysiadła piaskarka, już była tak zgnita, skorodowana, że podczas prac talerze 

wypadły i trzeba będzie kupić szybko dobrą piaskarkę, codziennie mam interwencje 

mieszkańców naszych ze względu na śliskość szczególnie naszych dróg, bo i nasz beczkowóz 

nie może dojechać i też nie mogą dojechać po odbiór naszych odpadów, a jest to ostatni odbiór 

przez tą firmę i nawet dzisiaj też przyjechali do mnie z wielkimi pretensjami. Już kazałem zlecić 

firmie zewnętrznej, która może to zrobić, ale musimy kupić jednak tą piaskarkę dla naszego 

Zakładu Gospodarki Komunalnej, 

- sprawa węgla proszę państwa idzie dość dobrze nie wiem, czy wybraliśmy dobrą firmę czy 

mieliśmy szczęście, bo węgiel nie jest zły, nie ma w ogóle skarg na jakość węgla, zamówiliśmy 

na ten rok 2022 513 ton. Sprzedaliśmy już ponad 350 ton za kwotę 700 000 zł orzecha 
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przyjechało 238 ton, kostki 80 ton, w tym roku prawdopodobnie nie ma już w kopalni węgla, 

ekogroszek miał wczoraj jeszcze dojechać, 

- pracujemy nad dokumentacją techniczną nowego przedszkola, który mamy zamiar budować 

w Kamienniku, bo jak mówiłem zmieniły się normy europejskie, zmieniliśmy system 

ogrzewania z ogrzewania tradycyjnego, takiego jak tutaj grzejniki na ogrzewanie podłogowe 

poprzez pompy ciepła i panele fotowoltaiczne. To trwa troszkę, ale myślę w czasie, w którym 

należy złożyć wniosek tutaj się zmieścimy, 

- robimy dokumentację z tego programu popegeerowskiego na modernizację naszych sieci 

wodociągowych, jak wiecie dostaliśmy prawie 1 000 000 złotych tam jest 2% udziału 

własnego, byśmy powymieniali te instalkompakty, bo one już nam siadają, to są stare 

urządzenia, niektóre mają ponad 20 lat a tych cykli powiedzmy jest miliony i niektóre jeszcze 

takie roboty zrobili, zamontowali byśmy fotowoltaikę na suwie w Cieszanowicach, żebyśmy 

mieli tam jakiś prąd własny, żebyśmy nie byli uzależnieni całkowicie od powiedzmy firm 

energetycznych, tym bardziej, że jak wiecie mamy pojedyncze zasilanie tylko na wszystkich 

przepompowniach i na suwie też, tylko na suwie jest ta szczęśliwa sytuacja, że kiedyś przy 

modernizacji żeśmy kupili agregat taki mocny, że on właściwie sobie tam na te dwa trzy dni, 

jakby się coś działo to sobie poradzi spokojnie, 

- było już dużo pytań do mnie odnośnie projektów na budowę kanalizacji sanitarnej Szklary-

Kamiennik z oczyszczalnią ścieków, odbył się przetarg dwie firmy startowały jedna za  

340 000 zł, jedna za 390 000 zł, w tej chwili wybieramy firmę, dlatego że ta pierwsza nie bardzo 

spełnia warunki i jaki będzie wybór to jeszcze dzisiaj nie potrafię powiedzieć, ale przetarg się 

odbył, 

- jak już jestem przy przetargu to muszę powiedzieć, że firma Komunalnik odwołała się, ale 

prawdopodobnie ten protest będzie odrzucony, 

- mamy też kontrolę z PIP-u, mieszkańcy powiedzmy podkablowali mnie i Zakład Komunalny 

w Kłodoboku tak że dyrektor dostał 1000 zł, ja 1000 zł mandatu i to taki interes jest, 

- pracujemy nad zakończeniem dokumentacji do inwestycji planowanych do realizacji w roku 

2023 to jest przedszkole w Kamienniku, remont tych dachów w Lipnikach też musimy tam 

wymienić klatkę schodową na górę i dach w Karłowicach Wielkich w Szkole Podstawowej,  

- muszę jeszcze powiedzieć, bo nawet nie wiecie prowadzimy tam kilka postępowań sądowych 

między gminą a niektórymi podmiotami i dlatego nie zaciągnęliśmy żadnego kredytu w tym 

roku, bo wygraliśmy jedno postępowanie odnośnie wiatraków i tam dostaliśmy ponad 2 000 

000 zł, mam też taką sprawę z KOWR-em, kiedyś była to Agencja Nieruchomości Rolnych, 

prawdopodobnie też tą sprawę wygram i tam jakiś wpływ do budżetu będzie.  
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Nie było pytań. 

 

ad. 5. Informacja o interpelacjach i zapytaniach radnych, które wpłynęły do biura rady  

w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Wójta za Pośrednictwem 

Przewodniczącego Rady Gminy Kamiennik wpłynęła następująca interpelacja: 

„Przedstawienie na najbliższej sesji projektu uchwały w sprawie zniżki za opłaty za opłaty 

komunalne dla posiadaczy Karty Dużej Rodziny i Karty Seniora w wysokości 15% kwoty 

bazowej. Zwracamy się do biura Rady Gminy Kamiennik o pomoc w przygotowaniu projektu 

uchwały”. Interpelacja została przekazana wójtowi a wasz projekt uchwały do pana radcy, który 

sprawdzał go pod względem formalno-prawnym przygotowane są już uchwały do głosowania 

na dzisiaj. Nie było pytań. 

 

ad. 6. Przyjęcie lub odrzucenie wniosków komisji stałych (zgodnie z § 22 pkt. 4 Statutu 

Gminy Kamiennik). 

Przewodniczący Rady Gminy – na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia i Pomocy 

Społecznej Rady Gminy Kamiennik w dniu 25.11.2022 rok złożono następujące wnioski: 

Wniosek nr 1 – „W celu właściwej koordynacji działań sportowych na szczeblu szkolnym oraz 

tworzenia właściwych warunków dla sportu masowego jak i wyczynowego powołać 

koordynatora sportu gminy Kamiennik” wczoraj dyskutowaliśmy dość mocno, ale czy dzisiaj 

są jeszcze jakieś zapytania?  

Wójt Gminy – nie widzę takiej potrzeby, powoływania takiego koordynatora na terenie gminy 

ja myślę nie ma sensu.  

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek 

nr 1: 

Wniosek nr 1 - w celu właściwej koordynacji działań sportowych na szczeblu szkolnym oraz 

tworzenia właściwych warunków dla sportu masowego jak i wyczynowego powołać 

koordynatora sportu gminy Kamiennik 

Wyniki imienne: 

ZA (5): 

Grażyna Berini, Agnieszka Tęcza, Bogumił Wąs, Zdzisław Ficoń, Krzysztof Tkacz 

PRZECIW (9): 

Stanisław Pieniakowski, Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Mariusz Kuś, Andrzej Ochociński, 

Joanna Rutkowska, Małgorzata Pietroczuk, Jan Miske, Tomasz Łoziński, Henryk Kliś 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania wniosek nr 1 nie został przegłosowany.  

Wniosek nr 2 – „Za pomocą środków budżetowych wesprzeć działania w zakresie rozwoju 

sportu zarówno szkolnego jak i masowego już w okresie zimowym 2022/2023”  

Beata Stefanowicz-Ciecieląg – Pani Skarbnik my mamy przecież w budżecie zapewnione 

środki na sport prawda dla GLKS-u i dla drużyny, która jest prowadzona przez pana Burysza? 

Skarbnik Gminy – środki są zapewnione na działalność Gminnego Ludowego Klubu 

Sportowego.  

Beata Stefanowicz-Ciecieląg – czyli sportu masowego?  

Skarbnik Gminy – tak, ogólnie, ale oprócz tego mamy jeszcze drobne pieniążki w dziale 926 

na imprezy masowe tam było chyba około 3000 zł w roku bieżącym.  

Ponieważ nie było więcej uwag Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek 

nr 2: 

Wniosek nr 2 - za pomocą środków budżetowych wesprzeć działania w zakresie rozwoju sportu 

zarówno szkolnego jak i masowego już w okresie zimowym 2022-2023 

Wyniki imienne: 

ZA (5): 

Grażyna Berini, Krzysztof Tkacz, Zdzisław Ficoń, Agnieszka Tęcza, Bogumił Wąs 

PRZECIW (8): 

Andrzej Ochociński, Małgorzata Pietroczuk, Joanna Rutkowska, Jan Miske, Tomasz Łoziński, 

Stanisław Pieniakowski, Mariusz Kuś, Henryk Kliś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania wniosek nr 2 nie został przegłosowany.  

Wniosek nr 3 – „Przygotować w projekcie budżetu oświaty na rok 2024 wyodrębnione środki 

z przeznaczeniem tylko na działalność i rozwój sportu szkolnego”.  

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek nr 3: 

Wniosek nr 3 - przygotować w projekcie budżetu oświaty na rok 2024 wyodrębnione środki  

z przeznaczeniem tylko na działalność i rozwój sportu szkolnego.  

Wyniki imienne: 
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ZA (6): 

Zdzisław Ficoń, Grażyna Berini, Agnieszka Tęcza, Krzysztof Tkacz, Bogumił Wąs, Henryk 

Kliś 

PRZECIW (5): 

Jan Miske, Tomasz Łoziński, Małgorzata Pietroczuk, Joanna Rutkowska, Mariusz Kuś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Stanisław Pieniakowski, Andrzej Ochociński 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania wniosek nr 3 został przegłosowany. 

 

ad. 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy 

miejscowości. 

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości 

Wyniki imienne: 

ZA (14): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Grażyna Berini, Zdzisław Ficoń, Krzysztof Tkacz, Mariusz Kuś, 

Małgorzata Pietroczuk, Agnieszka Tęcza, Stanisław Pieniakowski, Jan Miske, Andrzej 

Ochociński, Joanna Rutkowska, Bogumił Wąs, Tomasz Łoziński, Henryk Kliś  

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/282/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie zatwierdzenia planu odnowy miejscowości została przyjęta. 

 

 

ad. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2023-2025. 

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 
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Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023-

2025 

Wyniki imienne: 

ZA (14): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Mariusz Kuś, Grażyna Berini, Stanisław Pieniakowski, Zdzisław 

Ficoń, Agnieszka Tęcza, Andrzej Ochociński, Jan Miske, Krzysztof Tkacz, Tomasz Łoziński, 

Joanna Rutkowska, Henryk Kliś, Małgorzata Pietroczuk, Bogumił Wąs 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/283/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2023-

2025 została przyjęta. 

 

ad. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Kamiennik. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o uwagi lub pytania do projektu uchwały. 

Wójt Gminy – Szanowna Rado wczoraj jak wróciłem z Komisji wspólnej przyszedł wniosek, 

żeby dołożyć jedną działkę do tego projektu a jest to działka tutaj przy zakładzie naszym 

komunalnym, kiedyś planowałem, żeby tam był PSZOK, przyszedł wniosek, żeby to zmienić 

na działalność handlową. 

Krzysztof Tkacz – kto jest właścicielem tej działki?  

Wójt Gminy – w sumie RSP, ale prawdopodobnie to ta działka zostanie, czy została sprzedana. 

I nawet dobrze, bo tam to szpeci, bo ten dach tam się zwalił, wpłynął wniosek, żeby to zmienić 

na działalność handlową, bo tam jest działalność rolnicza, usługowa, także to tu dopisałem, 

żeby nie czekać znowu miesiąc czy na następną sesję przy jednym załatwić ten temat. RSP to 

prawdopodobnie sprzedało, był u mnie likwidator RSP Kamiennik pan Wiek  

i mówi, że on to sprzedaje, ja tam nie  miałam nic do zgody, bo to jest własność ich tylko dałam 

warunek taki, że musi zapłacić wszystkie należności, które jeszcze ma i on te należności 

uregulował 6 000 czy 7 000 zł, to będzie oddzielna działka i my mamy swoje, oni swoje. 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 
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Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu wsi Kamiennik 

Wyniki imienne: 

ZA (13): 

Małgorzata Pietroczuk, Mariusz Kuś, Jan Miske, Stanisław Pieniakowski, Grażyna Berini, 

Andrzej Ochociński, Agnieszka Tęcza, Tomasz Łoziński, Henryk Kliś, Beata Stefanowicz-

Ciecieląg, Joanna Rutkowska, Krzysztof Tkacz, Bogumił Wąs 

PRZECIW (1): 

Zdzisław Ficoń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/284/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu wsi Kamiennik została przyjęta. 

 

ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części terenu wsi Kamiennik. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o uwagi lub pytania do projektu uchwały. 

Wójt Gminy – przypomnę dotyczy to tylko jednej działki tutaj za panią S. i to dotyczy zmiany 

funkcji tej działki, była to R na powiedzmy działalność handlową prawdopodobnie chcę tam 

postawić tartak.  

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu wsi Kamiennik 

Wyniki imienne: 

ZA (10): 

Małgorzata Pietroczuk, Stanisław Pieniakowski, Mariusz Kuś, Krzysztof Tkacz, Grażyna 

Berini, Joanna Rutkowska, Agnieszka Tęcza, Henryk Kliś, Bogumił Wąs, Tomasz Łoziński 

PRZECIW (1): 

Zdzisław Ficoń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3): 

Andrzej Ochociński, Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Jan Miske 
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NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/285/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie przystąpienia do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części terenu wsi Kamiennik została podjęta. 

 

ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o uwagi lub pytania do projektu uchwały. 

Wójt Gminy – Szanowna Rado, wczoraj też tłumaczyłem jestem za tym, żeby tą uchwałę 

podjąć, jest to skutek finansowy około 16 000 rocznie dla budżetu, który my mamy założony 

powiedzmy na prawie 8 milionów to, to są promile udziału tych środków, tak że decyzja należy 

do was. 

Krzysztof Tkacz – ja miałem wniosek, żeby zlikwidować funkcję wicedyrektorów w tych 

naszych dwóch szkołach samorządowych, nie ma akceptacji taki wniosek tu, jest jakby kolejna 

regulacja finansowa być może to rzeczywiście skutki te nie są jakieś oszałamiające, ale przy 

ilości uczniów w naszych szkołach w kontekście innych szkół na przykład, w których wiemy 

jaka jest organizacja jak to działa no to potrzeba tworzenia stanowiska, już sama potrzeba 

stworzenia stanowiska wicedyrektorów w mojej ocenie jest niepotrzebna, natomiast kwestia 

jeszcze doceniania finansowego oraz zniżki godzin, tam tej zniżki jest niewiele co prawda, ale 

występuje i ona w ogóle się mija z celem, mamy w dwóch szkołach samorządowych 100 nie 

wiem 170 uczniów chyba maksymalnie w porywach. To jest taki mój pogląd, ja i tak będę 

głosował przeciw to nie chodzi o to, żeby to zaakcentować, ale naprawdę proszę państwa przy 

fakt, że budżet szkoły jest około jak pan powiedział 8 milionów i z tego subwencja pokrywa 

około 40% jak wczoraj padło stwierdzenie, więc reszta to są nasze pieniądze i musimy to 

zapewnić do funkcjonowania tych szkół. No być może to w tej skali nie jest zbyt wiele, ale to 

jest zawsze coś. Tak że taki jest mój pogląd, to chciałem powiedzieć. 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Wyniki imienne: 

ZA (6): 

Mariusz Kuś, Joanna Rutkowska, Jan Miske, Małgorzata Pietroczuk, Tomasz Łoziński, 

Andrzej Ochociński 

PRZECIW (2): 
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Krzysztof Tkacz, Bogumił Wąs 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Stanisław Pieniakowski, Zdzisław Ficoń, Henryk Kliś, 

Agnieszka Tęcza, Grażyna Berini 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/286/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie zmiany uchwały została podjęta. 

 

ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o uwagi lub pytania do projektu uchwały dotyczącego 

stawki opłaty za odpady w przypadku niesegregowania odpadów.  

Wójt Gminy – to jest uchwała, która jest jakby skutkiem ostatniej uchwały, którą żeśmy podjęli 

na ostatniej sesji, to jest taka porządkująca. 

Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Wyniki imienne: 

ZA (12): 

Andrzej Ochociński, Tomasz Łoziński, Mariusz Kuś, Jan Miske, Stanisław Pieniakowski, 

Grażyna Berini, Henryk Kliś, Małgorzata Pietroczuk, Joanna Rutkowska, Bogumił Wąs, 

Agnieszka Tęcza, Beata Stefanowicz-Ciecieląg 

PRZECIW (1): 

Krzysztof Tkacz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): 

Zdzisław Ficoń 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/287/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie zmiany uchwały została podjęta. 

 

ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o uwagi lub pytania do projektu uchwały dotyczącego 

zniżki za kompostownik.  
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Bogumił Wąs – może tak odpowiem, bo ja tu proponowałem obniżenie tej kwoty opłaty za ten 

kompostownik, bo to nie jest moja tam jakaś sugestia tylko to jest sugestia mieszkańców, którzy 

widzą, jak jedzie samochód raz za razem pusty nie zatrzymuje się, bo nie ma co zabierać. My 

za te kursy płacimy, nie wiem, czy to jest na gminie jedna piąta mieszkańców, od których 

odbiera się te odpady. Wiadomo obsługa 3 osoby i przejeżdża sporadycznie gdzieś tam zabierze 

jakiś worek, ale czemu my pozostali te 4/5 mamy pokrywać koszty pozostałych mieszkańców, 

to jest takie troszkę bulwersujące. Tylko o to chodzi.  

Wójt Gminy – Wysoko Rado to nie jest tak jak wam mówi radny Wąs, dlatego że chociażby 

jeden mieszkaniec, który zgłosił lokal musimy to odebrać, bo jest to obowiązkiem gminy 

zgodnie z ustawą. Tu na tym oszczędności żadnych nie zrobimy a to są dość duże koszty  

i należy tą uchwałę odrzucić.  

Krzysztof Tkacz – mam takie pytanie, bo prosiłem o te informacje dotyczące tej skali umów i 

zaległości podatkowych w kontekście omawiania uchwał śmieciowych.  

Wójt Gminy – jeżeli chodzi o zaległości, które są w gminie Kamiennik, to jest to kwota ponad 

100 000 zł na dzień dzisiejszy za niepłacenie przez naszych mieszkańców odbioru odpadów, 

ale jest to kwota, która się ciągnie od lat. Jeżeli chodzi o sam rok 2022 no to jest to kwota około 

20 000 zł, ale się toczą postępowania komornicze i robimy, co możemy, żeby to ściągnąć no są 

przypadki naprawdę drastyczne, dużo ludzi tam nie ma pracy to się też to jakoś tam umarza, 

oczywiście nie wszystko tylko jak mówię ludziom biedniejszym, którzy naprawdę nie mają z 

czego zapłacić. 

Krzysztof Tkacz – czy my mamy stuprocentową, że tak powiem frekwencję, jeśli chodzi  

o podpisane umowy w stosunku umowy śmieciowej.  

Wójt Gminy – nie ma, nigdy nie będzie stuprocentowej frekwencji, my ich ścigamy, bo ludzie 

jak ludzie ja prosiłem i sołtysów i niektórych radnych, żeby nam pewne rzeczy, gdzie myśmy 

się dopatrzyli jakichś nieprawidłowości pomogli to rozszyfrować i mamy dane  

i komisyjnie i wzywamy tego mieszkańca na rozmowę, jeżeli się upiera to tam wpadają  

w jakimś dniu i w ten sposób to też załatwiamy i tak że robimy co możemy, nie da się 100%, 

bo jak dziecko na przykład studiuje gdzieś we Wrocławiu to nikt nie przyjdzie na te  

2, 3 miesiące, żeby zwiększyć, zmienić swoje oświadczenie takie przypadki też są, czy ktoś 

przyjedzie do kogoś na jakiś okres czasu to się nie da tak wyłapać, ale panie radny Tkacz jest 

to około 70%, 76%, że ludzi zadeklarowało, objętych zbiórką odpadów natomiast te 24%  nie 

są zdeklarowani nigdzie, figurują jako  mieszkańcy naszej gminy, ale na przykład pracuje  

w Norwegii czy pracuje na zachodzie czy gdzieś we Wrocławiu i to się nie da też tak dokładnie 

wszystkich wyłapać, ale robimy co możemy. 
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Sekretarz Gminy – taka jeszcze krótka informacja do pana radnego, my nie płacimy za kursy 

tylko płacimy za zebrane worki, nie płacimy za wóz tylko za zebrane odpady.  

Przewodniczący rady Gminy – czyli rozumiem, że tu nie ma pusto przebiegów, za które 

płacimy. 

Krzysztof Tkacz – ja panie wójcie rozumiem tą sytuację, bo wiem, że gmina ma określone, że 

tak powiem możliwości, jeśli chodzi o egzekwowanie tego, to powiedzcie mi jeszcze taką rzecz 

wczoraj padła taka liczba, skala kompostowników to jest około 2 tysięcy osób 

zadeklarowanych, jeżeli chodzi o osoby objęte to jest 1300. I jeszcze mam jedno pytanie, jedną 

uwagę i tu już, jeśli można do pana radcy prawnego Panie radco wpłynęło 14 grudnia  

w kontekście tej uchwały wpłynęły pańskie uwagi do projektu zmiany tej uchwały  

i w podstawie prawnej pan przytoczył artykuł 4a konkretnie ustawy, no bardzo bym prosił  

o ścisłe właśnie wie pan, bo namęczyliśmy się bardzo dużo, żeby to poszukać, bo tu jakiś 

minister do spraw środowiska i tak dalej zupełnie inny artykuł prawny, tak że tu proszę też  

o taką ścisłość w tych uwagach.  

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Wyniki imienne: 

ZA (6): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Grażyna Berini, Agnieszka Tęcza, Zdzisław Ficoń, Bogumił 

Wąs, Krzysztof Tkacz 

PRZECIW (7): 

Mariusz Kuś, Andrzej Ochociński, Jan Miske, Tomasz Łoziński, Henryk Kliś, Joanna 

Rutkowska, Małgorzata Pietroczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): 

Stanisław Pieniakowski 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała nie została podjęta. 

 

ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których 

zamieszkują rodziny wielodzietne, o których mowa w ustawie z dnia 5 grudnia 2014 r.  

o Karcie Dużej Rodziny (tj. Dz.U. z 2020 r., poz.1348). 
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Przewodniczący Rady Gminy poprosił o uwagi lub pytania do projektu uchwały. 

Wójt Gminy – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jestem przeciwny tej uchwale i proszę o 

nieprzegłosowywanie jej, dlatego że jest ona zła dla pozostałych mieszkańców naszej gminy. 

Karta Dużej Rodziny polega na tym, że jest przyznawana niezależnie od wielkości dochodów 

danej rodziny, ja dam przykład, znam rodzinę, ma tam 300 hektarów, trójka dzieci i jest 

zwolniona, i takich rodzin jest więcej, i oni rodzice będą dożywotnio objęci tą zniżką  

a dzieci do 18 roku czy do czasu, gdzie zamieszkują z rodzicami. Takich rodzin jest u nas  

w gminie około 150, mówię około bo jest 118 wydanych kart, 30 czeka na tą kartę. Jakby to 

była uchwała, która by zwalniała faktycznie rodziny, które są wielodzietne i powiedzmy  

o statusie biedniejszych ludzi to tak, ale nie rodziny bogate. Argumentacja dla mnie, że miałem 

jeden telefon i złożyłem wniosek to nie jest argumentacja. Także proszę  

o nieprzegłosowanie tej uchwały. 

Krzysztof Tkacz – wczoraj padła taka liczba, że to jest około 2 000 zł, 500 osób jest 

ewentualnie beneficjentami tej uchwały razy jak tu jest w propozycji 4 zł to jest 2 000 zł tak, 

miesięcznie, czyli w skali roku około 30 000 zł, jeśli jeszcze pozostałe rodziny te Karty 

otrzymają. Panie wójcie wczoraj żeśmy o tym też rozmawiali no to czy ktoś ma tam 300 

hektarów czy 500 to też bierze 500 plus, takie mamy prawo w Polsce, że ludzie też zamożni 

korzystają z tych środków, a przypomnę, że to są środki na wniosek to można się też odwołać 

do czyjejś, że tak powiem przyzwoitości, może ktoś jak jest bardzo zamożny to nie skorzysta z 

tej ulgi, ale naprawdę jest kilka rodzin, kilkanaście rodzin wielodzietnych, które nie są tak 

dobrze sytuowane i jakby w innym progu finansowym funkcjonują i naprawdę ta pomoc by im 

się przydała, a to dla budżetu nie są zbyt wielkie obciążenia. Jak mówimy, jeśli to są te dane, 

które podaliśmy no to te środki, ja wiem, że państwo będą mieli jakąś dodatkową pracę, jeśli 

chodzi o korektę budżetu, ale w tym momencie to to naprawdę byłby właściwy krok  

w kierunku tych dużych rodzin. Poza tym jeszcze jest jeden argument, o tym też wczoraj 

mówiłem, no inwestujemy chociaż w te rodziny, bo tak nie mamy tutaj ani zakładów pracy, 

walczymy o porządne drogi, o dojazdy, niech ci ludzie mieszkają tutaj, niech się osiedlają, 

niech te dzieci się rodzą. Niech gmina nie wiem jakoś rośnie w tym zakresie chociaż tej 

demografii. Może to się uda, może uda się poprzez takie ulgi zmobilizować do większej 

dzietności i do osiedlania się tutaj, to jest też taka zachęta właśnie dla tych dużych rodzin 

dodatkowo. Natomiast to co pan mówi, że do końca życia no myślę, że na tyle ktoś jest 

przyzwoity, że nie będzie składał na dzieci, które mają 40, 50 lat wniosku o to, żeby mieć 4 zł 

mniej na śmieciach. No to wszystko kwestia jakby takiej przyzwoitości ludzkiej. 
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Wójt Gminy – jestem przeciwny, żeby nie płacili ludzie majętni, dlatego że im nie potrzeba 

takiej ulgi, a pomyślimy nad tym w przyszłym roku, żeby faktycznie zastosować ulgę dla ludzi 

wielodzietnych z dziećmi i powiedzmy pięcioro, sześcioro, żeby od trzeciego dziecka byli 

zwolnieni, a nie ludzie majętni bogaci, żeby reszta biedniejszych płaciło na nich. Jestem temu 

przeciwny, jeszcze powtarzam raz. Proszę o sprzeciw.  

Agnieszka Tęcza – ja chciałam tylko powiedzieć, że przed chwilą przegłosowali państwo 

uchwałę o podwyżce dla dyrektorów i wicedyrektorów dla czterech osób 16 tysięcy rocznie  

a dla całej gminy czy tam 3/4 tych osób, czy tam nie wiem, ile pan tam policzył 500 osób nie 

można wygospodarować 24 000 i niech pan nie mówi, że to są ludzie, którzy mają 250 

hektarów, bo proszę pomyśleć, ile też podatku wpływa do gminy z tych 250 hektarów. Tak że 

te 4 zł to naprawdę.  

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłat za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują rodziny wielodzietne,  

o których mowa w ustawie z dnia 5 grudnia 2014 r. o Karcie Dużej Rodziny (tj. Dz.U.  

z 2020 r. poz.1348) 

Wyniki imienne: 

ZA (6): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Zdzisław Ficoń, Grażyna Berini, Agnieszka Tęcza, Bogumił 

Wąs, Krzysztof Tkacz 

PRZECIW (8): 

Mariusz Kuś, Joanna Rutkowska, Małgorzata Pietroczuk, Andrzej Ochociński, Jan Miske, 

Stanisław Pieniakowski, Tomasz Łoziński, Henryk Kliś 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0): 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała nie została podjęta. 

 

Przewodniczący Rady gminy ogłosił przerwę do godziny 10:15. 

 

ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do 

spółki projekt municypalny Nysa SIM spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.  

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o uwagi lub pytania do projektu uchwały. 
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Zdzisław Ficoń – przystępujemy do spółki z o.o., jesteśmy, jak gdyby współwłaścicielem 

danego przedsięwzięcia i później wspaniałomyślnie po 15 latach możemy wykupić? Najemca 

mieszkania może wykupić. Jaki jest cel?  

Wójt Gminy – jest to program rządowy, bo rząd się zobowiązał do wybudowania wielu czy 

tysięcy mieszkań, właściwie to nie było zrealizowane i teraz robią wszystko, żeby jednak była 

taka inicjatywa, taki program, żeby samorządy małym kosztem czy nawet bez kosztowo jako 

aport w działce wybudowali te mieszkania. Ja tak liczyłem 12 mieszkań, żeby to taki mały 

budyneczek, wybudować dla naszych mieszkańców, niechby tam sobie zamieszkali, po 15 

latach mogą to wykupić.  

Zdzisław Ficoń – tu jest bardzo wiele niejasności, bo tak, cel jest taki bliżej nieokreślony, 

pieniądze rządowe, nieruchomości samorządowe, aportem wnoszone do spółki z o.o., gdzie to 

jest typowo z prawa handlowego spółka, zarząd w tym jest też wielce niejasny, bo nie wiadomo 

jak to będzie zarządzane po osiągnięciu pewnego celu, czyli nie wiem wybudowaniu iluś tam 

mieszkań, czy są jasne warunki w jaki sposób to będzie przyznawane, rozdzielane dla kogo, 

kto będzie bezpośrednim beneficjentem. Nie ma nic jest tyle niejasności, że więcej niż jasności. 

Poza tym gmina jako samorząd, panie radco jak to wygląda od strony prawnej? Gmina jako 

samorząd będzie członkiem spółki z o.o. tak?  

Radca prawny – wspólnikiem. 

Zdzisław Ficoń – tu jest prawo handlowe, tu jest prawo samorządowe, samorząd jako taki nie 

może prowadzić działalności gospodarczej tak?  

Radca prawny – ale to jest spółka z udziałem samorządu, formalnie to nie są nawet 

przewidziane w ustawie właśnie te artykuły, wstąpienie do spółki przez gminę wymaga zgody 

rady, więc jest to co do zasady możliwe, zgodnie z prawem. 

Zdzisław Ficoń – dopuszczalne, przyjmijmy to, ale czy to jest w porównaniu do innych jakichś 

poczynań to jest takie trochę naciąganie według mnie.  

Radca prawny – skoro ustawa przewiduje taką możliwość, nie ma żadnej interpretacji, jest 

wprost napisane, że rada może przyjąć taką uchwałę.  

Zdzisław Ficoń – gmina będzie członkiem spółki z o.o., która będzie zarejestrowana w KRS 

itp., itd. tak wszystko ładnie, pięknie, będzie posiadała jakiś udział, decyzyjność jakąś w tej 

spółce będzie posiadać tak?  

Radca prawny – to zależy od udziału.  

Zdzisław Ficoń – z tego co mi wiadomo to udziałem będzie 3 000 000 pozyskane od Skarbu 

Państwa, tak panie wójcie?  
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Wójt Gminy – te 3 000 000 to idzie na gminę, idzie na konto spółki, ale spółka musi te  

3 000 000 wydać na terenie naszej gminy, na budowę tychże mieszkań, koszt gminy to jest 

tylko powiedzmy aport działki, która tak jak u nas w naszym przypadku jest to tam jak 

powiedziałem wczoraj wysypisko, ruiny, które zagrażają.  

Zdzisław Ficoń – ale chodzi o to jaki cel sobie stawiamy, że uczestniczenie w tej spółce da 

nam nie wiem 12 mieszkań tak, które będą mieszkaniami, nie wiem komunalnymi, socjalnymi 

czy jakie to są.  

Wójt Gminy – komunalnymi.  

Zdzisław Ficoń – i gmina będzie to dawać w poddzierżawę czy w dzierżawę mieszkańcom 

tak?  

Wójt Gminy – tak.  

Zdzisław Ficoń – kto będzie mógł z tego skorzystać?  

Wójt Gminy – słuchajcie później się jakiś regulamin stworzy, dzisiaj jest to tylko projekt jakby 

przystąpienia, chęć przystąpienia do tej spółdzielni, tej spółki, jeżeli nie wyrazicie zgody to nie, 

dla mnie to tylko będzie więcej roboty, dużo więcej, bo tam będzie jak wczoraj mówiłem w 

zarządzie tejże spółki, będzie jeden nasz przedstawiciel, ktoś tam z mieszkańców, żeby naszych 

interesów pilnował. Jest to szansa wybudowania tanich mieszkań dla naszych mieszkańców.  

Krzysztof Tkacz – mam pytanie dotyczące tego paragrafu 2, jeśli pan radca, by się pochylił 

jeszcze, środki na pokrycie udziałów obejmowanych w podwyższonym kapitale zakładowym 

spółki pochodzić będą z określonych przez wójta gminy wkładów pieniężnych lub 

niepieniężnych, czy nie istnieje takie zagrożenie, że później w momencie kiedy spółka już 

rozpocznie działalność i będzie brakować środków finansowych czy to nie będzie ten zapis nie 

obciąży naszego budżetu już wprost, czy będziemy mieli delegację na to, żeby pieniądze 

budżetowe przeznaczyć na działalność spółki, bo gdzieś będzie brakować nie wiem abstrahuję, 

zacznie się budowa mieszkań i zabraknie pieniążków, czy wtedy nie będzie takiego 

niebezpieczeństwa, że spółka powie tak, no skoro macie taki zapis no to dołóżcie  

z własnego budżetu. , 

Radca prawny – Spółka się na to nie będzie mogła powołać, a kwestie czy są przewidziane 

dopłaty to już musi wynikać z umowy spółki. 

Zdzisław Ficoń – podstawą działalności wszelkiego rodzaju spółek a zwłaszcza z o.o. jest 

umowa spółki, która jest zarejestrowana w sądzie i tam są jasno i szczegółowo określone zasady 

podejmowania pewnych uchwał, zarządzania zarówno mieniem jak i kapitałem co  

w razie upadłości czy coś takiego.  

Radca prawny – to tylko z ogólnych przepisów wynika bardziej.  
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Zdzisław Ficoń – to musi być zgodne z prawem handlowym itp., itd. i teraz to, co kolega 

powiedział w pewnym momencie braknie tych rządowych pieniążków na ukończenie pewnej 

inwestycji, zarząd spółki podejmie decyzję o dokapitalizowaniu spółki, suwerennie każdy  

z udziałowców, czyli w równych porcjach strzelam po milionie czy tam po dwóch i czy my 

jako członek tej spółki z o.o. po przegłosowaniu już przez większość udziałowców będziemy 

musieli wnieść to do spółki?  

Radca prawny – jeżeli umowa przewiduje dopłatę to tak.  

Zdzisław Ficoń – zapewne tak przewiduje, że jeżeli zarząd spółki podejmie taką decyzję 

członkowie muszą solidarnie pokryć, tak działają spółki.  

Radca prawny – nie jestem pewien czy zarząd, czy wspólnicy, ale na pewno trzeba uchwałę 

podjąć.  

Zdzisław Ficoń – dokładnie.  

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki Projekt Municypalny 

Nysa SIM spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 

Wyniki imienne: 

ZA (6): 

Andrzej Ochociński, Jan Miske, Joanna Rutkowska, Henryk Kliś, Tomasz Łoziński, 

Małgorzata Pietroczuk 

PRZECIW (3): 

Grażyna Berini, Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Zdzisław Ficoń 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5): 

Stanisław Pieniakowski, Agnieszka Tęcza, Bogumił Wąs, Krzysztof Tkacz, Mariusz Kuś 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/288/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki Projekt Municypalny 

Nysa SIM spółka z ograniczoną odpowiedzialnością została podjęta. 

 

ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze 

środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia 

udziałów w istniejącej Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej. 
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Ponieważ nie było pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej Społecznej 

Inicjatywie Mieszkaniowej 

Wyniki imienne: 

ZA (7): 

Stanisław Pieniakowski, Joanna Rutkowska, Małgorzata Pietroczuk, Jan Miske, Tomasz 

Łoziński, Henryk Kliś, Andrzej Ochociński 

PRZECIW (3): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Zdzisław Ficoń, Grażyna Berini 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4): 

Krzysztof Tkacz, Bogumił Wąs, Agnieszka Tęcza, Mariusz Kuś 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/289/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w istniejącej 

Społecznej Inicjatywie Mieszkaniowej została podjęta. 

 

ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję 

Krzysztof Tkacz – mam jedno pytanie, nie ma kierownik GOPS-u, chciałem ją o to zapytać, 

tam jest pani Skarbnik około 2 000 000 na pomoc społeczną, proszę powiedzieć jaka kwota  

w tej pomocy obciąża nasz budżet, że nie są to pieniążki, które jakby przechodzą.  

Skarbnik Gminy – jeśli chodzi o kwotę na pomoc społeczną, planowana jest na przyszły rok 

1 956 974 zł z tego z dotacji celowych 725 000 i ze środków własnych budżetu gminy  

1 231 974 zł,  to jest dział 852, natomiast jeszcze zadania są  klasyfikowane w dziale 850, te 

zadania również z zakresu  pomocy społecznej sklasyfikowane są również w dziale 855  

i w tym przypadku plan wynosi 2 010 700 zł i finansowanie w ramach środków dotacji 

celowych wynosi tutaj 1 666 300 zł natomiast środki własne z budżetu gminy 344 400 zł. 

Ponieważ nie było więcej pytań Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt 

uchwały: 
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Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Wyniki imienne: 

ZA (8): 

Joanna Rutkowska, Andrzej Ochociński, Jan Miske, Henryk Kliś, Stanisław Pieniakowski, 

Małgorzata Pietroczuk, Tomasz Łoziński, Mariusz Kuś 

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Grażyna Berini, Agnieszka Tęcza, Krzysztof Tkacz, Bogumił 

Wąs, Zdzisław Ficoń 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/290/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej została podjęta. 

 

 ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, ponieważ nie było pytań Przewodniczący 

Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok 

Wyniki imienne: 

ZA (8): 

Mariusz Kuś, Stanisław Pieniakowski, Joanna Rutkowska, Andrzej Ochociński, Jan Miske, 

Tomasz Łoziński, Henryk Kliś, Małgorzata Pietroczuk 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6): 

Beata Stefanowicz-Ciecieląg, Agnieszka Tęcza, Zdzisław Ficoń, Grażyna Berini, Bogumił 

Wąs, Krzysztof Tkacz 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1): 

Gabriela Bardak 

W wyniku głosowania uchwała Nr XXXIX/291/22 Rady Gminy Kamiennik z dnia  

21 grudnia 2022 r. w sprawie uchwały budżetowej na 2023 rok została podjęta. 

 

ad. 19. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
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Bogumił Wąs – Panie wójcie, ja mam taką sprawę odnośnie tej przepompowni wody  

w Goworowicach, otóż jak pan wie 4 grudnia to było w nocy z soboty na niedzielę znowu było 

brak wody tylko w czym był problem? Problem był tego typu, że wykonałem ponad 40 

telefonów na wskazane numery w książeczce, też do pana dzwoniłem nikt nie odebrał. Dopiero 

po jakiś tam konszachtach, po koleżeńskich telefonach, uzyskaliśmy połączenie  

z pewnym panem, który ze swojej łaski, pojechał tą wodę tam włączyć. To była godzina około 

10:30 dopiero w niedzielę. Czyli w blokach dzieci brak toalety, wie pan z czym to się wiąże, 

pan do mnie zadzwonił po 20:00 pamięta pan? Pan do mnie zadzwonił, pytał pan co się działo? 

Powiedziałem, że jest już wszystko w porządku, że nie było wody. Pan dyrektor się chciał ze 

mną skontaktować, ale nie miałem czasu, bo miałem problemy wewnętrzne rodzinne przez dwa 

tygodnie i teraz pojechałem do niego, bo w poniedziałek znowu nie było wody, ale tym razem 

ta interwencja była bardzo szybka, ale co mnie zbulwersowało? Pan dyrektor stwierdził, że on 

nie odbierał telefonu, bo zapomniał, miał takie prawo, zapomniał go tutaj na bazie, telefon 

dzwonił i dzwonił. Pracownik, który miał odbierać, nie odbierał, stwierdził pan dyrektor, że nie 

ma obowiązku odbierać telefonu, że nie ma dyżurów, bo nie ma pieniędzy na dyżury, że mam 

się do pana zgłosić, żeby pan dał na dyżury pieniążki. A ja myślę, że może lepiej nas jako 

mieszkańców przeszkolić, żebyśmy tam jeździli tą wodę sobie włączali, bo jeżeli takie 

problemy mają być, że takie jakieś gadanie, że nie ma na dyżury, że nie jest obowiązkiem, to 

jak to ma być, jeżeli wyłączy się woda przykładowo w sobotę i się już nie pracuje to nikt tej 

wody nie włączy? Coś tutaj jest nie halo. Macie teraz 1 000 000 zł na poprawę jakości tych 

stacji, może coś zrobicie z tą stacją i tą przepompownią w Goworowicach.  

Wójt Gminy – są to przepompownie powiedzmy, które zasilane są jednostronne. Ja już o tym 

mówiłem. Samochód też się zepsuje, czasem trzeba dać do naprawy i się czeka 2 tygodnie. 

Wiadomo, że woda jest takim czynnikiem strategicznym i mamy tam w sumie trzech ludzi, 

którzy umieją to naprawić, zrobić ale to też każdy ma swoje życie i czasem no są sytuacje, co 

ja mogę, ja tylko mogę przeprosić, nic więcej. A przyjrzę się temu i to co jest, co pan zauważył, 

że poprawić i będziemy to poprawiać. Ja mówię to instalkompakty, które podnoszą ciśnienie to 

one będą wszystkie wymienione w sumie na nowe, bo tam tych cykli dziennie to jest parę 

tysięcy włącz, wyłącz a to się wszystko zużywa. No i tyle mogę powiedzieć. Ja się temu 

przyjrzę, no ale to jest taka sytuacja jaka jest się też zdarza i tu nie można mieć pretensje do 

zakładu, bo faktycznie nas nie stać na dyżury całodobowe pracowników, bo po prostu ich nie 

ma.  

Marta Furmankiewicz – ja w imieniu mieszkańców Karłowic Małych i w sumie nie tylko 

Karłowic Małych proszę o pochylenie się nad problemem odśnieżania i wywożenia 
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nieczystości w okresie zimowym. Jest problem, bo kiedy trzeba odśnieżyć nie odśnieżą, bo 

wywożą nieczystość, kiedy trzeba wywieźć nieczystość nie wywiozą, bo odśnieżają. Ludzie 

czekają po tydzień czasu na wywiezienie, na odśnieżenie.  Dzwonią do mnie, że nie mogą 

wyjechać spod domów jest ślisko, piasku nie ma. W tamtym roku też zgłaszałam ten problem. 

No wyszło jak wyszło, dalej tego piasku nie ma, dalej jest ślisko, może idzie odwilż, ale no 

spadnie jeszcze ten śnieg i jest problem. Dzwonią do mnie, ja robię co mogę, oddzwaniam do 

kierownika, ale on mówi no nie da rady. Nie przyjedzie nie odśnieży, bo wywożą. Kiedy 

wywożą mówię nie przyjedzie, jedno koliduje z drugim, nie wiem, czy jest tylko jeden traktor 

na całą gminę w komunalce, nie mam pojęcia, ale proszę, żeby się nad tym pochylić i żeby coś 

wymyśleć, rozwiązać ten problem jakoś.  

Wójt Gminy – ja mówiłem pani sołtys wcześniej, że mamy problem, piaskarka się zepsuła, ta 

zima jest szczególna, bo takich zim to nie było już parę lat i tak do mnie też dzwonią sołtysi, 

radni, piaskarka się zepsuła, talerze wyleciały zgnite, trzeba czekać kupić nową, no i znowu 

trzeba kasę, tych ludzi też mamy mało, ja już tam niektóre miejscowości co nawet mówię to 

weź załatw tam kogoś, jakiegoś rolnika, który ma ładowarkę, żeby przejechał, ewentualnie mu 

zapłacę, nie ma problemu. Dzisiaj też miałem interwencję od firmy, która wywozi nam odpady 

nawet koło gminy nie mogła wyjechać i już nie mówię o innych drogach. Powiedziała, że nie 

będzie wywozić i odbierać odpadów, bo nie może wyjechać, zobaczymy kazałem Jarkowi, żeby 

dzwonił po firmach, żeby ktoś się zlitował, bo Ekom Nysa zawiesił działalność w ogóle ma 

zabronione wyjeżdżać na jakieś usługi, miał dzwonić do Paczkowa, Otmuchowa, zobaczymy, 

czy ktoś przyjedzie czy nie. Jest sytuacja no taka jaka jest, ja tutaj niewiele mogę zrobić, no 

muszę kupić piaskarkę, innej opcji nie ma, bo ta stara to się nie opłaca już spawać nawet. Ale 

jeszcze jedno zdanie, bo u nas, słuchajcie ja też jeżdżę po gminie, u nas są te górki, każdemu 

nie chce się wziąć łopaty, żeby tam troszkę odsunął. Są oczywiście ludzie, że odsuną sobie, 

odgarną i wyjeżdżają a niektórzy jadę to faktycznie śniegu po kolana a stoi, żeby odśnieżyła 

gmina, też tak nie może być, trzeba zrozumieć sytuację jaka jest, bo najwięcej to ja dostaję, bo 

to dzwonią bez przerwy.  

Zdzisław Ficoń – mam pytanie, czy jest w planach jakieś takie poważniejsze doinwestowanie 

Zakładu Gospodarki Komunalnej? Śmieciarka, piaskarka, wóz do wywozu nieczystości 

płynnej, bo to jest sprzęt, którym dysponuje ten nasz Zakład Komunalny, sześćdziesiątka się 

praktycznie kończy z pługiem, wszyscy jesteśmy skazani na wywóz beczkowozem do 

oczyszczalni, to są takie sprawy bieżące i proponowałbym tutaj naprawdę doinwestować  

w jakiś porządny sprzęt komunalny, czy jakieś nośniki do tych różnych narzędzi komunalnych 

od zamiatarki po wszystkie asfalty, pług itp., itd.,  dodatkowo jest to wygodne, bo może 
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przywieść te 2-3 tony piasku jak nieraz potrzebują na jakąś awarię, mamy 21 wiek, zastanówmy 

się nad tym, żeby raz doinwestować, niech to hula.  

Krzysztof Tkacz – mam taki pomysł panie wójcie, inni ogłaszają przetargi na odśnieżanie, nie 

wiem ile by to kosztowało, są  gminy, ogłaszają przetarg i są firmy, które robią to 

profesjonalnie, mają sprzęt już gotowy, może to jest jakieś rozwiązanie.  

Wójt Gminy – wszystko można tylko tu trzeba kasę, nikt nie przewidział od kilku lat nie było 

zimy takiej jak w tym roku i teraz siadła ta piaskarka. Nie ma dyrektora, bo ja mu już mówiłem 

telefonicznie, żeby szukał, że kupimy, rozmawiałem z panią skarbnik, jakieś tam rezerwy 

znajdziemy, żeby kupić, żeby znowu parę lat chodziła. Dzisiaj taka beczka kosztuje kupę kasy, 

nową żeśmy niedawno znaczy niedawno 10 lat temu kupili beczkę traktor i tak dalej, był temat 

załatwiony tylko, że tych wywozów, dużo, dużo przybyło ludzi, i wszystko można tylko tu 

chodzi o kasę.  

Zdzisław Ficoń – jeden rok żadnych inwestycji nie róbmy, a przeznaczmy te pieniądze na 

zakup i koniec, no prosto, prosta piłka. 

Wójt Gminy – to nie jest problem nawet kupienia nowego traktora z napędem tam na cztery 

koła czy innego urządzenia komunalnego do wywozu szamb, problem jest poważniejszy, nie 

mamy gdzie tych ścieków wywieść i tu jest problem. Nasze moce przerobowe się kończą, jeżeli 

chodzi o oczyszczalnie ścieków i musimy na gwałt budować oczyszczalnię, która jakby 

wspomoże oczyszczać te ścieki, które są przechowywane przez mieszkańców w tych szambach. 

No ale są to ścieki też jakby powiedzieć no groźne składnikowo, bo ich za dużo nie może być, 

żeby prawidłowo było oczyszczane takie szambo to musi być oczyszczalnia, która przyjmuje 

na dzisiaj 20-25% a resztą muszą być ścieki surowe. 

Mariusz Kuś – mam takie pytanie, bo tam słyszałem, że jest 1 000 000 złoty na poprawę tych 

sieci tych naszych przepompowni, jakby jakieś zostały pieniążki to chciałbym, żeby pochylić 

się nad siecią hydrantową w danych miejscowościach, bo niektóre hydranty są na posesjach 

prywatnych, są pozagradzane tymi segmentami takimi, niektóre studzienki są pozapadane, 

niektóre zasuwy są pourywane, zaworu kluczem strażackim nie można odkręcić. Jeżeli by były 

takie pieniądze, to proszę się pochylić i powołać jakiegoś takiego gościa, który się na tym zna, 

żeby to zrobił prawidłowo.  

Wójt Gminy – ja się cieszę, że tych pieniędzy trochę żeśmy dostali ten prawie 1 000 000 zł no 

i coś tam poprawimy tą infrastrukturę techniczną, wodociągową. Ten przetarg się odbył na 

projekt techniczny na budowę oczyszczalni, ale takie małe gminy jak nasza nie było 

programów, żeby można było robić oczyszczalnie, kanalizacje. Przecież wiecie ja startowałem 

do takiego programu z województwem dolnośląskim, tam było chyba 27 gmin,  
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a naszych opolskich było 2, ja i Grodków. Grodków się dostał, trochę wybudował, ale to jest 

gmina, która ma tam paręnaście tysięcy ludzi. A mnie po prostu wygoniono bezczelnie 

powiedziano, że panie wójcie musimy panu podziękować nie spełniacie definicji aglomeracji 

2000 i musicie z tego wypaść, bo padnie nam cały projekt ze względu na ilość mieszkańców. 

Dzisiaj na przykład no nie wiadomo co z tego będzie, ale Urząd Marszałkowski obiecuje  

5-8 000 000 zł na kanalizację, wodociągowanie i tak dalej. To są żadne pieniądze, na te dwie 

myśmy tak oszacowali potrzeba przynajmniej 30 milionów, żeby zrobić Kamiennik, Szklary 

ewentualnie myślałem jeszcze w Cieszanowicach tam trochę. I to są duże pieniądze, my jako 

sami jako gmina my sobie nie poradzimy nigdy, jeżeli nam nie pomoże państwo.  

W przyszłym roku byśmy zaczęli coś kombinować, żeby no poprawić tą sytuację, a w tym roku 

takie drobne naprawy, będziemy te urządzenia wymieniać, które już 20 lat służą. 

Zdzisław Ficoń – wszystko się zgadza panie wójcie, przyszłościowo to potrwa kilka lat, ale 

my tu i teraz potrzebujemy działania, dlatego nie wiem na cito, na szybko, by trzeba było jednak 

doposażyć ten nasz zakład komunalny, żeby nie było właśnie problemu z wywozem 

nieczystości płynnych, z bieżącym utrzymaniem dróg, chodników to normalne życie tak, 

codzienność. No nie było zimy 7 lat dobrze, no ale nagle przyszła, i co i mamy wszyscy zgasić 

światło, jeszcze właśnie wysiadła piaskarka, kupowanie jakiegoś następnego RCW-3, który ma 

30 lat no mija się z celem, zróbmy to raz porządnie, bo inaczej od tego problemu nie uciekniemy 

nawet po wybudowaniu tej sławetnej oczyszczalni w Szklarach, obsłuży Kamiennik, Szklary 

może częściowo Cieszanowice tak, ale pozostałe wsie nadal będą musiały bazować na 

pojeździe wywożącym te nieczystości, jest to zapisane w gminnym regulaminie usuwania 

nieczystości płynnych, że Zakład Komunalny jest jedynym uprawnionym podmiotem do 

wykonywania zadań, do wożenia na oczyszczalnie do Goworowic. Słuchajcie rozpiętość gminy 

jest tam 7,9 i więcej kilometrów, ileż można tym ciągnikiem zrobić kursów dziennie, a nacisk 

na tą ochronę środowiska, czyli na zastopowanie wypuszczania nieczystości do rowów będzie 

coraz większy no i nawet po wybudowaniu tej oczyszczalni w Szklarach ten problem nadal 

pozostanie i nie wiem czy ja mam postawić formalny wniosek o to, żeby na już, na teraz 

wygospodarować pieniądze na doposażenie tej komunalki w taki pojazd?  

Wójt Gminy – nie jest problem z wywózką, jest problem, gdzie to wywieźć, to jest główny 

problem, a ja wiem, bo już parę mandatów zapłaciłem.  

 

ad. 20. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Gminy Kamiennik. 

Ponieważ nie było uwag do protokołu Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

zatwierdzenie protokołu z XXXVIII sesji Rady Gminy Kamiennik: 
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Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu Nr XXXVIII/2022 z sesji Rady Gminy Kamiennik 

odbytej w dniu 30 listopada 2022 roku 

Wyniki imienne: 

ZA (13): 

Stanisław Pieniakowski, Mariusz Kuś, Grażyna Berini, Joanna Rutkowska, Tomasz Łoziński, 

Andrzej Ochociński, Jan Miske, Henryk Kliś, Małgorzata Pietroczuk, Bogumił Wąs, Zdzisław 

Ficoń, Agnieszka Tęcza, Krzysztof Tkacz 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2): 

Gabriela Bardak, Beata Stefanowicz-Ciecieląg 

W wyniku głosowania protokół Nr XXXVIII/2022 z sesji Rady Gminy Kamiennik odbytej  

w dniu 30 listopada 2022 roku został przyjęty. 

 

ad. 21. Zamknięcie obrad XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik. 

Przewodniczący Rady Gminy – Szanowni państwo zbliża się okres szczególny, a więc Święta 

Bożego Narodzenia i z tej to okazji wszystkim tu obecnym i waszym rodzinom pragnę złożyć 

najserdeczniejsze życzenia, żebyście te święta spędzili w gronie rodzinnym,  

w atmosferze radości i miłości, a że nie będziemy się widzieć w tym roku życzę wszelkiej 

pomyślności w nadchodzącym Nowym Roku 2023. 

Wobec wyczerpania porządku sesji Przewodniczący Rady Gminy zamknął o godzinie 1057 

obrady XXXIX sesji Rady Gminy Kamiennik. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołowała        

A. Czaja 

 

 

 

 

Integralną część protokołu stanowi nagranie z obrad sesji Rady Gminy Kamiennik dostępne na stronie 

Urzędu Gminy Kamiennik (http://kamiennik.pl/1120/447/archiwum-nagran-sesji-rady-gminy-

kamiennik.html) z dnia 21 grudnia 2022 r. 
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